
ورود صندوق توسعه ملی به سرمایه گذاری خارجی

ایران با روسیه و عربستان صندوق های 
سرمایه گذاری مشترک ایجاد می کند

صندوق توســعه ملی قصد دارد برای رشد ســرمایه های صندوق و ایجاد ارزش 
افزوده، ظرفیت سرمایه گذاری خارجی را فعال کند که در این راستا ایجاد صندوق 
های مشترک با کشورهای روسیه، عربستان، کویت، قطر، قزاقستان، قرقیزستان 
در دســتور کار قرار دارد.به گزارش ایسنا، امروز در جریان نشست خبری اعضای 
هیات عامل صندوق توســعه ملی عنوان شــد که این صندوق اخیرا با استفاده از 
ظرفیت های قانونی خود ســرمایه گذاری خارجی را در دستور کار خود قرار داده 
اســت. سرمایه گذاری مشــترک با RDIF روسیه که در قالب صندوق مشترک در 
داخل کشور انجام می شود.همچنین امکان همکاری با صندوق سندروک قزاقستان 
فراهم خواهد شد. تاسیس دفتر مشــترک با وزارت اقتصاد و تجارت قرقیزستان 
نیز در دســتورکار قرار گرفته و در گام اول خــط اعتباری ۵۰ میلیون یورویی از 
طریق صندوق ضمانت صادرات ایران افتتاح شده است.  مذاکراتی هم با صندوق 
ملی عمان صورت گرفته اســت.در آمریکای جنوبی نیز دو پروژه ســرمایه گذاری 
خارجی در صنعت پتروشــیمی به مبلغ ۱۰۰ میلیون یورو انجام شده و همچنین 
یک خط اعتباری برای ســرمایه گذاری در آفریقا در نظر گرفته شده است.حسین 
عیوضلو - عضو هیات عامل صندوق توســعه ملــی - در این زمینه گفت: پروژه 
۱۰۰ میلیون یورویی در آمریکای جنوبی با مشــارکت یک شرکت معتبر خارجی 
با ســهم ۵۱ درصدی آنها و ۴۹ درصدی سهم ایران در صنعت پتروشیمی انجام 
می شود. از این ۴۹ درصد، ۲۴ درصد سهم صندوق توسعه ملی و ۲۵ درصد سهم 
آن شــرکت معتبر ایرانی خواهد بود.عیوضلو تحریم ها را در طرح های ســرمایه 
گذاری خارجی صندوق توسعه ملی بی اثر دانست و افزود: مبادلات بانکی ممکن 
است از طریق بانک عامل صورت نگیرد. در سرمایه گذاری خارجی از بانک داخل 
ضمانت پرداخت اخذ کردیم و ریسک ما کاملا از بین رفته است. برای پرداخت به 
ســرمایه گذار خارجی نیز از طریق بانک های عاملی که آنها خواسته اند پول را در 
اختیارشان قرار می دهیم؛ لذا در این بخش نیز تحریم ها تاثیری ندارد. همچنین 
علیرضا صالح - عضو هیات عامل صندوق توســعه ملــی - در این خصوص بیان 
کرد: صندوق می خواهد علاوه بر نقش داشــتن در توسعه کشور، منابع خود را با 
ارزش افزوده همراه کند. وی اعلام کرد: صندوق های مشــترک را با کویت، قطر 
و عربســتان راه اندازی می کنیم که منابع صندوق توســعه ملی دو میلیارد دلار و 
منابع این صندوق ها هم دو میلیــارد دلار خواهد بود. دو میلیارد دلار نیز از بازار 
جهانی با فروش واحدهای ســرمایه گذاری جذب می کنیم تا جمعا شش میلیارد 

دلار سرمایه گذاری مشترک انجام دهیم.

یک کارشناس امور مالیاتی گفت: برخی افراد با ثبت 
شــرکت های صوری و کاغذی اقدام به فرار مالیاتی 
می کنند که ثبت اطلاعات فروش در سامانه مؤدیان 
بــه افزایش رضایتمندی از عدالــت مالیاتی، حذف 
شرکت های صوری و جلوگیری از فرارهای مالیاتی 
منجر می شــود.علی ملک زاده در گفت وگو با ایسنا، 
اظهار کرد: ســامانه مؤدیان از ســوی سازمان امور 
مالیاتی و بر اســاس قانون پایانه های فروشگاهی و 
ســامانه مؤدیان مصوب سال ۱۳۹۸ مجلس شورای 
اســلامی راه اندازی شده اســت. از سال ۱۳۹۸ یک 
ســال و نیم فرصت داده شد تا این سامانه راه اندازی 
شود که در حال حاضر بیش از یک و نیم سال زمان 
گذشته و هنوز سامانه به طور کامل راه اندازی نشده 
اســت.وی افزود: مشکلی که ســازمان امور مالیاتی 
در بحث مالیات بر ارزش افزوده داشــت و الان هم 
دارد، این بود که سازمان امور مالیاتی یک برآوردی 
برای اصناف ارایه می داد که برخی مودیان احساس 
می کردند بی عدالتی اتفــاق افتاده و همین موضوع 
باعث نارضایتی می شــد.این کارشناس امور مالیاتی 
تصریح کرد: از طرف دیگر برخی شرکت های کاغذی 
فاکتورهای صــوری تهیه می کردند و اشــخاص با 
استفاده از این فاکتورها اعتبار مالیاتی می گرفتند و 
در واقع فرار مالیاتی می کردند. این پدیده به قدری 
افزایش یافت که سازمان دچار مشکلات جدی شد.

ملک زاده خاطرنشــان کرد: به همین دلیل سامانه 
مؤدیان راه اندازی شــد و مهم ترین رکنی که اتفاق 
افتاد این بود که برای انواع و اقسام معاملات صورت 
حساب عادی نداشته باشــیم بلکه صورت حساب 
الکترونیکی داشــته باشــیم. اعتبار صورت حساب 
اکترونیکی نیز برای سازمان تایید شده است. با ساز 
و کاری که در ســامانه مؤدیان وجود دارد و استفاده 

از اطلاعاتی که از تراکنش های بانکی از طرف بانک 
مرکزی گرفته می شــود این معاملات اعتبارسنجی 
می شود و صورت حساب الکترونیکی مورد تایید قرار 
می گیرد.وی با بیان اینکه طبق ســاز و کار قانونی 
جلوی فعالیت شرکت های صوری گرفته می شود، 
گفت: این موضوع باعث می شــود نگرانی مؤدیان از 
بی عدالتی مالیاتی برطرف شود. به این طریق برای 
هر مودی مالیاتی یک پروفایل ایجاد می شــود که 
همه صورت حساب ها، میزان خرید، صورت حساب 
فروش و مالیات بر ارزش افزوده محاسبه می شود. در 
این پروفایل بحــث پرداخت مالیات هم می تواند به 
تدریج اضافه شود.این کارشناس امور مالیاتی، علت 
راه نیفتادن سامانه مؤدیان تا کنون را سختی اجرای 
پروژه دانست و گفت: این پروژه بسیار بزرگ است و 
به همین دلیل مقدمات کار شامل انتخاب پیمانکار 
و برگزاری مناقصه دیر انجام شــد. چالش هایی نیز 
وجود داشت. طبق ماده ۱۰ و ۱۱ این قانون سازمان 
باید دســتگاه های کارت خوان را ساماندهی می کرد 
و آنهایی که به ســامانه وصل نبودند قطع می کرد. 
این مساله نیز باعث شد آمار دستگاه هایی که قطع 
بودند به سامانه مؤدیان وصل نبودند به چهار میلیون 
دستگاه برسد که می توانست تبعات و مشکلاتی در 
کســب و کارها ایجاد کند.وی یادآور شد: کم کم با 
تدابیری که اندیشــیده شد ساماندهی دستگاه های 
کارت خوان تا حد زیادی به انجام رســید. سپس به 
تدریج ســامانه مؤدیان توسعه پیدا کرد. در طراحی 
که صورت گرفته بیش از ۱۰ زیرســامانه در سامانه 
وجود دارد؛ چراکه صورت حســاب های الکترونیکی 
چند بخــش مختلف دارد. صورت حســاب ها باید 
جمع آوری، کدگــذاری، رمزگــذرای و مهر و موم 
شــود. سخت افزاری به نام حافظه مالیاتی باید تهیه 

و قالب های صورت حساب ایجاد می شد که کارهای 
ســخت افزاری و نرم افزاری ســامانه مؤدیان تا حد 
زیادی انجام شــده است.به گفته ملک زاده، ثبت نام 
مؤدیان در پایانه های فروشگاهی و سامانه مؤدیان با 
چالش هایی مواجه بود. از سال گذشته شرکت های 
بزرگ بورسی و شرکت های دولتی ثبت نام کردند. 
اخیرا هم قانون تسهیل تکالیف مؤدیان تصویب شد 
تا اجرای قانون برای مؤدیان آســان تر شــود. طبق 
این قانون تفکیک مؤدیان برای ثبت نام در ســامانه 
مؤدیان صورت گرفت و برخی تسهیلات در اجرای 
قانون سامانه مؤدیان در نظر گرفته شد.وی تصریح 
کرد: طبق قانون باید صاحبان مشاغل از اول دی ماه 
امسال صورت حساب الکترونیکی صادر و اطلاعات 
خود را در سامانه جامع تجارت ثبت می کردند. اعلام 
شد هرکس به سامانه جامع تجارت دسترسی دارد 
در ســامانه مؤدیان ثبت نام کند.این کارشناس امور 
مالیاتی با بیان اینکه مؤدیان خرد که درآمدشان از 
ابتدای سال تا پایان شــهریور کمتر از ۱۸ میلیارد 
تومان است نیازی به ثبت صورت حساب الکترونیکی 
ندارند، گفت: به جز طلافروشان، ارائه صورت حساب 
کاغذی توســط مشــاغلی که کمتر از ۱۸ میلیارد 
تومان درآمد دارند قابل قبول است.ملک زاده با اشاره 
به امتناع برخی طلافروشــان بــرای صدور صورت 
حساب های الکترونیکی در ســامانه مؤدیان گفت: 
در قانون، طلافروشــان مستثنی شده، یعنی چه به 
ســقف قانونی ۱۸ میلیارد تومان برسند چه نرسند 
باید صورت حســاب الکترونیکی صادر کنند. البته 
قرار نیســت هیچ نوع مالیات جدیدی از خریداران 
طلا اخذ شــود. اما برخی طلافروشــان از این بابت 
نگرانند که درآمدشان شــفاف شود و دیگر نتوانند 

مانند گذشته فرار مالیاتی داشته باشند.
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نخست وزیر و وزیر امور خارجه قطر در تماس تلفنی با وزیر امور خارجه کشورمان ضمن محکوم کردن اقدام تروریستی اخیر در کرمان به دولت و ملت ایران تسلیت 
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و برای بازماندگان صبر و برای مجروحین شــفای کامل آرزو کرد.طرفین ضمن بررســی آثار منفی اقدام نظامی رژیم اسرائیل در بیروت و ترور صالح العاروری بر روند 
مذاکرات و تلاش های قطر، آخرین تحولات غزه، و باب المندب و و دریای سرخ و برخی موضوعات مطروحه از سوی آمریکا را بررسی و مجدداً بر توقف هر چه سریع تر 

کشتار مردم غزه از سوی رژیم صهیونیستی، ممانعت از کوچاندن اجباری، رفع محاصره و ارسال کمک های انسان دوستانه و دارو و مواد غذایی تاکید کردند.
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چرا تراز تجاری غیرنفتی 
کاهش یافت؟

در ماه های اخیر کاهش تراز تجاری غیرنفتی خبرســاز و دلایل 
متفاوتی از جمله افت قیمت های جهانی محصولات پتروشیمی، 
کاهش متوسط قیمت واحد صادراتی، تنوع پایین مقاصد صادراتی 
و تمرکز سبد صادراتی بر تعداد محدودی از کالاها برای آن مطرح 
شد، اما اخیرا رئیس ســازمان توسعه تجارت علت اصلی افزایش 
وزنی واردات و کاهش ارزش صــادرات را بیش اظهاری واردات و 
کم اظهاری صادرات عنوان کرده است.به گزارش ایسنا، در ماه های 
اخیر آمارها حاکی از روند نزولی ارزش صادرات غیرنفتی اســت. 
آن طور که اخیرا در جلسه هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران 
مطرح شد، تراز تجاری در هشت ماهه امسال به منفی ۱۰ میلیارد 
دلار رســیده و این رقم بدون احتســاب فصل ۲۷ کتاب مقررات 
صادرات و واردات که عمدتا شامل محصولات پایه نفتی می شود، 
به منفی ۲۰ میلیارد دلار می رسد. البته مسئولان وزارت اقتصاد و 
وزارت صمت در این مدت بارها تاکید کردند که تراز تجاری کشور 
با احتســاب نفت منفی نیست.بر این اساس در هشت ماه امسال 
تراز تجاری غیر نفتی کشــور، مثبت نبود، اما با لحاظ نفت، تراز 
تجاری کشور بیش از ۱۰ میلیارد دلار مثبت بوده است.مسئولان 
دولتی معتقدند در ماه های اخیر بخش مهمی از کسری های تراز 
تجاری غیر نفتی ناشــی از کاهش قیمت های جهانی به ویژه در 
حوزه محصولات پتروشیمی است که بخش عمده ای از صادرات 
غیرنفتی ایران را تشکیل می دهد و حدود ۴۰ درصد کاهش قیمت 
جهانی داشتند.علاوه بر این اخیرا مهدی ضیغمی -رئیس سازمان 
توســعه تجارت- در نشست شــورای گفت وگوی دولت و بخش 
خصوصی استان تهران گفته که علت اصلی افزایش وزنی واردات 
و کاهــش ارزش صادرات در ۹ ماهه ســال جاری، بیش اظهاری 
واردات و کم اظهــاری صادرات اســت. در اصل طبق گفته های او 
بیش اظهاری ها و کم اظهاری ها و همچنیــن کارت های اجاره ای 
ناشی از چندنرخی بودن ارز است.بخش خصوصی چه می گوید؟اما 
با توجه به اهمیت موضوع صادرات غیرنفتی برای کشور، بررسی 
دلایل روند نزولی صــادرات اهمیت زیادی دارد. پیش تر معاونت 
بررســی های اقتصادی اتاق بازرگانی تهران در گزارشــی، دلایل 
کاهــش صادرات غیرنفتی و تضعیف تراز تجاری را در هفت ماهه 
بررســی کرده بود. بر این اســاس با توجه به اینکه رشد واردات 
کالا به دلیل ســهم بالای کالاهای واسطه ای و لزوم به کارگیری 
آنها در تولید به خودی خود مانعی برای بهبود تراز تجاری کشور 
محســوب نمی شود، می توان گفت یکی از دلایل مهم سنگین تر 
شــدن تراز تجاری کشــور به نفع واردات، کاهش ارزش صادرات 
غیرنفتی، بدون احتساب فصل ۲۷ است. بررسی آمارها نیز نشان 
می دهد صادرات کالاهای غیرنفتی، بدون احتســاب فصل ۲۷ در 
هشت ماهه امســال به لحاظ ارزشی حدود سه درصد نسبت به 
مدت مشابه سال قبل کاهش داشته است.همچنین بر اساس این 
گزارش، کاهش متوســط قیمت واحد صادراتی محصولات ایرانی 
نیز دلیل دیگر افت تراز تجاری است. آمارها نیز نشان می دهد در 
هشت ماهه نخست ســال جاری به کمتر از ۳۶۰ دلار در هر تن 
رســیده که این رقم بدون احتساب فصل ۲۷ پایین تر نیز خواهد 
آمد. این در حالی اســت که در مدت مشــابه سال قبل متوسط 
قیمت واحد صادراتی کشور حدود ۴۶۶ دلار در هر تن بوده است. 
یکی از دلایل این وضعیت، صادرات کالاهای با ارزش افزوده پایین 
اســت که منبع محور هستند و برای تولید آنها فناوری بالایی به 
کار گرفته نشده است. این کالاها توان رقابت پذیری پایینی هم در 
بازارهای بین المللی دارند.بررســی آمارها نیز نشان می دهد تنوع 
پایین مقاصد صادراتی و تمرکز سبد صادراتی بر تعداد محدودی 
از کالاها از دیگر عوامل افت تراز تجاری است؛ چراکه این وضعیت 
ریســک تجاری کشور را افزایش می دهد و برای ورود به بازارهای 
جدید هم محدودیت ایجاد می کند. البته برخی موانع و مشکلات 
دیگر هم در سال های گذشته بر وضعیت تجارت غیرنفتی کشور 
اثر داشته که سیاســت رفع تعهد ارزی از مهم ترین عوامل است.

گزیده خبر

خداحافظی با شرکت های صوری با ایجاد سامانه مؤدیان

رئیسی در سی امین اجلاس سراسری نماز:

نماز امیدآفرین ترین فریضه است
رئیس کل بیمه مرکزی:

صنعت بیمه متاثر از صنعت 
دیجیتال

تغییر اقلیم علت کم بارشی

رئیس کل بیمه مرکزی با بیان اینکه امروز هوشمندســازی فعالیت ها و فرآیندها یک 
الزام اســت، گفت: صنعت بیمه متاثر از صنعت دیجیتال در حال پوست اندازی است و 
شــرکت هایی که نتوانند استراتژی خود را همگام با فناوری های جدید رشد دهند، از 
دایره رقابت خارج خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی استادهاشمی در دومین »همایش 

تحول دیجیتال، بانک و بیمه با رویکرد هوش مصنوعی« با اشاره به ورود.....

اسلامی:

۱۱هزار و ۱۶ نفر برای انتخابات تأیید صلاحیت شده اند

برداشت از مخزن مشترک پارس جنوبی به 
کلاف سردرگم اجازه فروش ۱۲۰ هزار خودرو در حاشیه بازارحداکثر رسید
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گزیده خبر
توصیه رهبر انقلاب به متصدیان امور جوانان ونوجوانان در پیام به اجلاس نماز:

راه های آموختن و گزاردن نماز و 
کیفیت بخشیدن به آن را برای نسل نو 

هموار کنید

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی به ســی امین اجلاس سراســری نماز، 
ترویج نماز در میان نســل جوان و نوجوان را کلید گســترش این نعمت 
الهی و جایگزین شدن آن در جایگاه شایسته ی آن دانستند و از متصدیان 
کارهای مرتبط با جوانان و نوجوانان خواســتند تا خود را مخاطب »اقیموا 
الصلاة« بدانند و به معنای واقعی، نماز را اقامه کنند.به گزارش ایسنا، متن 
پیام رهبر انقلاب به این شرح است:»بسم الله الرّحمن الرّحیم والحمدلله رب 
العالمین و صلّی الله علی محمد و آله الطاهرین سیما بقیة الله فی العالمین 
ارواحنا فداه. خدای متعال را بر ادامه ی سُنّت مبارک و نیکوی بزرگداشت 
نماز سپاس میگویم و از جناب حجةالاسلام قرائتی عالم مجاهد و روشن بین 
که پایه گذار این حرکت پر برکتند صمیمانه تشکر میکنم.نماز را نمیتوان 
در شــمار نیازهای جاریِ فرد و جامعه ی مســلمان دانست. این فریضه ی 
بزرگ بســی فراتر از این نیازها نقش می آفرینــد. آن را باید همچون روح 
برای اندامهای بدن انسان یا همچون هوا در مقایسه با دیگر نیازهای مادّی 
انسان دانست. اینکه قبول همه ی عبادتها و خدمتهای خدائی به قبول نماز 
وابسته شده، و اینکه امر به نماز و ایستادگی بر آن از پیامبر مطالبه شده، و 
اینکه نماز نخستین الزام در حاکمیت صالحان دانسته شده، و اینکه اقامه ی 
آن و تاکید بر آن بیش از هر واجب دیگر در قرآن تکرار شــده، همه دلیل 
بر جایگاه بی مثال این فریضه ی الهی است.ترویج نماز در میان نسل جوان 
و نوجوان، کلید گســترش این نعمت الهی و جایگزین شدن آن در جایگاه 
شایســته ی آن اســت. متصدیان کارهای مرتبط با جوانان و نوجوانان، از 
خانواده، تا مدرسه، و تا دانشگاه، و تا محیط های ورزشی، و تا عالمان دینی 
در مدارس و دانشگاهها، و تا مجموعه های بسیجی در مساجد، و تا همه ی 
واحدهای بســیج، و تا مجموعه های جهاد سازندگی و گروههای جهادی و 
نظائــر اینها، باید خود را مخاطب: اقیموا الصلاة بدانند؛ راههای آموختن و 
گزاردن نماز و کیفیت بخشیدن به آن را برای نسل نو هموار کنند. به نماز، 
به مســجد، به حضور قلب، به توجه به معانی نماز، به دانستن احکام نماز، 
جاذبه ببخشــند، و به معنای واقعی، نمــاز را اقامه کنند.از خداوند متعال 

توفیقات همگان را خواستارم.سیّدعلی خامنه ای«

رییس مرکز پژوهش های مجلس:

اراده مردم در حکمرانی با »انتخابات« 
محقق می شود

رییس مرکــز پژوهش های مجلس 
با بیان اینکه انتخابات تحقق اراده 
مــردم در حکمرانی اســت، گفت: 
مشارکت بیشتر در انتخابات قدرت 
چانه زنی نظام جمهوری اســلامی 
را در عرصــه بین المللــی افزایش 
خبرگزاری  گــزارش  می دهد.بــه 
مهر، بابک نگاهداری در نخســتین 
اندیشکده  اندیشــی  هم  اجلاسیه 
های حکمرانی و قانونگذاری استانی 
کــه صبح امــروز )۱۶ دی ماه( در 
ســالن اجتماعات ساختمان شهید 
شیخ فضل الله )ره( مجلس شورای 
اسلامی برگزار شد، با ابراز تسلیت 
به مناسبت شهادت جمعی از زائران 
مزار ســردار شهید ســلیمانی، در 
حادثه تروریستی کرمان و همچنین شهادت شهید فائزه رحیمی از نیروهای مرکز 
پژوهش های مجلس در این مراسم، اظهار کرد: راه اندازی ظرفیت های اندیشکده 
ای در سراســر کشور یکی از دغدغه های ریاســت مجلس شورای اسلامی بود تا 
بتوانیم از دانش و تجربه همه نخبگان در نظام تصمیم سازی کشور استفاده کنیم. 
وی ادامه داد: طراحی اندیشــکده های حکمرانی به گونه ای بوده که ســاختار آن 
خارج از ساختارهای اداری بوده و شبیه به یک شبکه اجتماعی حقیقی باشد. رئیس 
مرکز پژوهش های مجلس بیان کرد: در این زمینه از همکاری دانشگاه های دولتی، 
آزاد و علوم پزشــکی هر استان در زمینه های تدوین بودجه، برنامه هفتم و آمایش 

سرزمین بهره مند شویم. انتخابات تحقق اراده مردم در حکمرانی است.

نماز امیدآفرین ترین فریضه استرئیسی در سی امین اجلاس سراسری نماز:
رئیس جمهور نمــاز را امیدآفرین ترین فریضه و موثرترین 
عنصر در زمینه خودســازی و جامعه سازی دینی توصیف 
کرد و گفت: نماز در حیات طیبه بســیار تاثیرگذار بوده و 
اساسا شکل گیری حیات طیبه بدون نماز ممکن نیست و 
دست یافتن به جامعه ســالم بدون نماز ممکن نیست.به 
گزارش ایسنا، سیدابراهیم رئیسی بعد از ظهر امروز - شنبه 
- در جریان ســفر به اســتان زنجان، در سی امین اجلاس 
سراســری نماز که در این استان برگزار می شود، با قدرانی 
از تلاش های موثر حجت الاسلام والمسلمین قرائتی برای 
اقامــه این فریضه الهی تصریح کــرد: تلاش برای ترویج و 
اقامه نماز باید همواره ادامه داشته باشد؛ چرا که نماز ستون 
دین است.وی نماز را موثرترین عنصر در زمینه خودسازی 
و جامعه ســازی دینی توصیف کرد و افزود: نماز در حیات 
طیبه بسیار تاثیرگذار بوده و اساسا شکل گیری حیات طیبه 
بدون نماز ممکن نیست و دست یافتن به جامعه سالم بدون 
نماز ممکن نیست.وی نماز را محور سبک زندگی اسلامی 
دانســت و اظهار داشت: اولین توصیه به صاحبان مکنت و 
قدرت نماز اســت؛ اگر نماز بــود باقی خوبی ها در پرتو آن 
شکل می گیرد و از زشــتی ها اجتناب می شود چرا که در 
روایت داریم که نماز انسان را از زشتی ها باز می دارد.رئیس 
جمهور همچنین نماز را مستحکم ترین استوانه برای یک 
انسان سالک در حوزه مبارزه با نفس و مقابله با شیاطین، 
اشرار و طواغیت دانست و گفت: نماز امیدآفرین ترین فریضه 
در بین تمام فرایض و احکام الهی اســت.وی با بیان اینکه 
نماز در عرصه مقابله با آســیب های اجتماعی چه با منشا 
درونی و نفس اماره و چه با منشا بیرونی و ناشی از شیاطین 
و طواغیت انسان را یاری می کند، خاطرنشان کرد: گفته اند 
که راه مقابله با همه زشــتی ها و رسیدن به همه خوبی ها 
نماز اســت و اساسا هیچ کسی در مسیر کمال جز از طریق 
توجه به نماز به قله نمی رســد؛ اساسا نماز هم راه و طریق 
اســت و هم مقصد، مقصود و هدف.رئیس جمهور در ادامه 
با بیان این که »بنده به این اعتبار اینجا حضور یافته ام که 
درباره وظایف خودم به عنوان یک مسئول اجرایی نسبت به 
نماز سخن بگویم«، گفت: یک فرد مسئول و دارای مکنت 
و قدرت اول باید به ارتقای کیفیت و تقویت روح نماز خود 
توجــه کند و روح او با روح نمــازش انس بگیرد و در گام 
بعدی بــرای ترویج نماز از جایــگاه و موقعیت خود بهره 
بگیرد.وی افزود: کســانی که دارای جایگاه ها و مسئولیت 
اجرایی هستند باید برای ترویج نماز الگوسازی کنند؛ این 
الگوسازی نیز باید با ســلوک، عمل و روح نماز خود آنان 
صــورت گیرد و عمل و کیفیت نماز آنها دیگران را به نماز 
دعوت کند.رئیس جمهور بــا تاکید بر ضرورت ترویج نماز 
اظهار داشت: تلاش برای اجتماعی کردن نماز حائز اهمیت 
اســت. اهل هنر، اهل قلم و بیان تــلاش کنند که نماز را 

ترویج کنند. اهل رســانه نیز تلاش کنند که ترویج نماز و 
تبیین و معرفت نســبت به نماز با بیان های مختلف و در 
ســطوح مختلف مخاطبان صورت بگیرد، به گونه ای که از 
کودک و نوجوان و جوان تا فرهیختگان و نخبگان، همه با 
نماز ارتباط داشته باشند.کسانی که در جایگاه سازمانی و 
اداری هستند، حوزه، دانشگاه، موسسات علمی و فرهنگی 
و پژوهشی، برای ترویج نماز را الگوسازی کنند.وی با طرح 
این سوال که راه مصون سازی جامعه از آسیب ها چیست؟ 
گفت: باید نسبت به آســیب های اجتماعی نگران باشیم، 
آســیب های اجتماعی جامعه را تهدید می کند. وســایل 
ارتباطی و اطلاعاتی امروز را نمی تــوان محدود کرد، زیرا 
دسترســی برای همه وجود دارد و گســترش و توسعه و 
سرعت آن تمام سطوح و لایه های زندگی انسان معاصر را 
در برگرفته به نحوی که امروز همه شــئون زندگی بر این  
بســتر قرار داده شده و روز به روز به طرف هوشمندسازی 
حرکت می کند.وی با بیان این که »تنها راهی که می توان 
از عالم اطلاعات و ارتباطات در جهت رشد استفاده کرد و 

آسیب ها را کاهش داد، مصون سازی است«، اظهار داشت: 
نماز بهترین عنصر برای صیانت از نســل جوان و نسل نو 
و آحاد جامعه اســت. باید در همه مراکز علمی، فرهنگی، 
فکر و اندیشه ای اعم از مدرسه، دانشگاه و مراکز سازمانی و 
اداری نسبت به اقامه نماز توجه و اراده وجود داشته باشد.

رئیس جمهور با اشاره به الگوسازی امام راحل و رهبر معظم 
انقلاب اسلامی نسبت به نماز اول وقت خاطرنشان کرد: به 
هیــچ عنوان نماز نباید جای خود را به فعل دیگری بدهد. 
دولــت در توجه دادن به نماز و آثــار و برکات و معنویات 
نماز به آحاد جامعه به ویژه جوانان و نوجوانان مســئولیت 
دارد. البته این وظیفه همه رسانه ها، مراکز علمی، فرهنگی، 
فکری و اندیشه ای الگوساز و حوزه و دانشگاه است. همین 
اجلاس نیز به شــکل نمادین وظیفه مــا در اقامه و ترویج 
نماز را یادآوری می کند.وی در ادامه ســخنانش با اشاره به 
تحولات غزه اظهار داشت: از جمله تصاویر و جلوه هایی که 
از فلسطین می بینیم، نماز خواندن افرادی است که مصیبت 
دیده بودند و روی خرابه ها نماز می خواندند؛ مهمترین عنصر 

مقاومت فلسطینیان همان توجه به نماز و برپایی آن است. 
وی با طرح این ســوال که چه چیز بچه های فلســطین را 
مقاوم نگه داشته است جز توجه به قرآن و نماز، گفت: نیرو 
بخش ترین عنصر برای انسان سالک، نماز است؛ بزرگترین 
امید فلسطنیان نماز و قرآن است که آنها را مقابل دشمن 
سرپا و مقاوم نگه داشته است. امروز بزرگترین پشتوانه غزه 
بزرگ و فلسطین مقتدر در این دنیا نماز و توجه به خداست 
و با این اقدام دشــمن را مستاصل کرده است. قریب ۱00 
روز از جنگ می گذرد، اما شــرافت ایمان، فلســطینیان را 
در برابر شرارت اســتوار نگاه داشته است. رئیس جمهور با 
اشاره به تعبیر رهبر معظم انقلاب مبنی بر اینکه پیروز این 
میدان فلســطین و بازنده واقعی رژیم جعلی صهیونیستی 
است، تصریح کرد: همه اینها به برکت ایمان و قرآن و نماز 
است که توانسته انسان های مقاومی را به بار آورد. در دفاع 
مقدس هم همین گونه بــود و رزمندگان با قدرت نماز و 

قرآن به مبارزه با دشمن بعثی می رفتند.

رییس حوزه های علمیه سراسر کشور در دیدار اعضای ستاد انتخابات شورای ائتلاف 
تهران گفت: هر اقدامی برای افزایش مشــارکت صورت بگیرد یک عبادت اســت.به 
گزارش خبرگزاری مهر، اعضای ستاد انتخابات شورای ائتلاف تهران با آیت الله اعرافی 
رئیس حوزه های علمیه سراســر کشــور و نماینده مجلس خبرگان رهبری و عضو 
شورای نگهبان دیدار کردند.در ابتدای این جلسه سید امید میرغضنفری رئیس ستاد 
انتخابات شورای ائتلاف تهران گزارشی از فعالیت های شورای ائتلاف در مناطق ۲۲ 
گانه تهران ارائه و برنامه های ســتاد انتخابات شــورای ائتلاف را برای پر شور کردن 
انتخابات پیش رو مطرح کرد.در ادامه جلسه آیت الله اعرافی با تشکر از فعالیت هایی 
که منجر به پر شــور شدن انتخابات می شــود خاطرنشان کرد: یکی از وظایف مهم 
نیروهای انقلابی در انتخابات پیش رو کمک به افزایش مشارکت در انتخابات و ایجاد 
امید آفرینی در جامعه برای انتخابات یازدهم اســفندماه است.وی در ادامه گفت: در 
ماه های آینده ابتدا راهپیمایی ۲۲ بهمن و بعد هم دو انتخابات بسیار استراتژیک را در 
پیش داریم و باید بتوانیم در همه این بزنگاه ها نقش راهبردی ایفا کنیم.عضو مجلس 
خبرگان رهبری با اشاره به نهضتی که امام خمینی )ره( از سال ها قبل از انقلاب آغاز 
کرده خاطرنشــان کرد: سال ۱۴0۲ شصتمین سال آغاز نهضت امام خمینی است و 
لازم است مجدداً به هزاران پیشرفتی که پس از انقلاب اسلامی داشته ایم توجه کنیم 
اما در عین حال یکی از وظایفی که بعضاً در آن کوتاهی هایی صورت گرفته این است 
که به نسل جدید نتوانسته ایم شیرینی و اصالت گفتمان انقلاب اسلامی را بچشانیم.

وی در ادامه گفت: یکی از وظایف تشــکل های سیاســی پیاده کــردن و ارائه دادن 
این مســائل و گفتمان ها و حرکت ها بین جوانان و دانشــجویان اســت و باید این 
کار بــه صورت خیلی قوی صورت بپذیرد.آیــت الله اعرافی در ادامه گفت: همه این 
پیشرفت ها و راهبرد مقاومتی که امروز در کل منطقه و جهان پدیدار گشته و خود را 
وامدار انقلاب اسلامی می داند وظایف ما را در ایران سنگین کرده و نسل امروز از ما 
سوال هایی دارد که خیلی از آنها درست است.وی افزود: ما در حال حاضر باید ابتدا 
مشارکت را بالا برده و بعد کارآمدی را افزایش بدهیم، مجلس هر چه قوی تر و با رأی 
بیشتر باشد تأثیر گذارتر است و البته خبرگان هم مهم است و جایگاه خاص خودش 
را دارد.آیت الله اعرافی در پایان ضمن تشکر از تلاش های شورای ائتلاف و اعضای آن 

هر اقدامی برای افزایش مشارکت صورت بگیرد یک عبادت است.برای پر شور شدن انتخابات گفت: انشاالله مشارکت باید به بالای ۵0 درصد برسد و 

معاون امنیتی وزیر کشور گفت: امیدواریم همه مجروحین شفای کامل پیدا کنند اما با توجه به شدت جراحات برخی از مجروحین 
احتمال افزایش تعداد اندکی بر آمار شــهدا وجود دارد.سید مجید میراحمدی معاون امنیتی انتظامی وزیر کشور در گفت وگو با 
خبرنگار مهر، در خصوص آخرین آمار و اطلاعات حادثه تروریستی کرمان گفت: آمار شهدای این حادثه تروریستی تاکنون ۸۹ 
نفر است که ۷۶ نفر آنها ایرانی و ۱۳ نفر از اتباع افغانستانی است.وی افزود: تعداد شهدای مرد ۳۶ نفر و شهدای زن ۵۳ نفر است که از این تعداد ۳0 نفر از شهدا زیر ۱۸ 
سال و ۹ نفر زیر ۱0 سال است که بدین ترتیب تقریباً ۴۴ درصد شهدا زیر ۱۸ سال سن دارند. معاون سیاسی امنیتی وزیر کشور در خصوص نوع عملیات صورت گرفته 
تصریح کرد: در محل دو انفجار صورت گرفته شــده بخشــی از بقایای اجساد تروریست های خبیث به دست آمده است که عمدتاً بقایای اعضای کمر به پایین آنها است. 
انتحاری ها دو نفر بودند که چون کمربند و جلیقه انتحاری پوشیده بودند، از کمر به بالا کلًا منهدم شده اند و صرفاً بقایای کمر به پایین آنها یافت شده است. بدین ترتیب 

بر اساس بقایای یافت شده و همینطور اطلاعات به دست آمده برای ما قطعی است که هر دو عملیات انتحاری بوده است.

سخنگوی ستاد انتخابات کشور آمار تایید صلاحیت شدگان انتخابات مجلس توسط هیات های نظارت استانی را تشریح کرد.محسن 
اســلامی سخنگوی ستاد انتخابات کشــور در گفت و گو با خبرنگار مهر، در خصوص آخرین وضعیت بررسی صلاحیت داوطلبان 
انتخابات مجلس گفت: بر اساس جدول زمانبندی قانونی هیأت نظارت، ۱۴ دی ۱۴0۲ نتایج صلاحیت ها به ستاد انتخابات کشور 
اعلام شده است و ما هم بر اساس تکلیف قانونی و جدول زمانبندی که داریم ابلاغ نتایج هیأت های نظارت را به داوطلبان از بامداد 
امروز جمعه پانزدهم دی ۱۴0۲ شروع کرده ایم.وی افزود: نتایج به کلیه داوطلبان به صورت پیامکی ابلاغ شده است، و این شامل 
داوطلبانی است که از ناحیه هیأت های نظارت تأیید شده اند و یا داوطلبانی که عدم تأیید یا عدم احراز آنها از ناحیه هیأت مرکزی 

نظارت صادر شده است.اسلامی در ادامه اظهار داشت: برای داوطلبانی که احیاناً نقص مدرک داشتند و فاقد شرایط ثبت نام از ناحیه هیأت مرکزی نظارت تعریف شدند، 
نیز پیامک ارسال کردیم. ثبت اعتراض از ۱۷ تا ۱۹ دی انجام می شود سخنگوی ستاد انتخابات کشور خطاب به داوطلبان اذعان کرد: داوطلبان محترم عنایت داشته باشند 
کسانی که به نتایج اعلام شده اعتراض دارند، حتماً باید به سامانه اعلامی شورای نگهبان که پورتال این شورا است، مراجعه کنند و در بازه زمانی هفدهم تا نوزدهم دی 

۱۴0۲ از ساعت ۸ الی ۱۸، اعتراض خود را ثبت کنند؛ ثبت اعتراض منجر به آن خواهد شد که فرآیند بررسی اعتراض در شورای نگهبان صورت گیرد.

میراحمدی در گفت وگو با مهر مطرح کرد؛

بازداشت عوامل حادثه تروریستی کرمان در ۵ 
شهر و در ۵ استان مختلف

اسلامی:

۱۱هزار و ۱۶ نفر برای انتخابات تأیید صلاحیت شده اند

در دیدار اعضای شورای ائتلاف تهران؛

آیت الله اعرافی: هر گونه اقدام برای افزایش مشارکت، عبادت است
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گزیده خبر
کلاف سردرگم اجازه فروش ۱۲۰ هزار خودرو در حاشیه بازار

رئیــس کل بیمه مرکــزی با بیان اینکــه امروز 
هوشمندســازی فعالیت هــا و فرآیندها یک الزام 
است، گفت: صنعت بیمه متاثر از صنعت دیجیتال 
در حال پوســت اندازی اســت و شرکت هایی که 
نتوانند اســتراتژی خود را همگام با فناوری های 
جدید رشــد دهند، از دایره رقابت خارج خواهند 
شد.به گزارش ایسنا، علی استادهاشمی در دومین 
»همایش تحول دیجیتال، بانک و بیمه با رویکرد 
هوش مصنوعی« با اشــاره بــه ورود فناوری های 
جدید به صنعت بیمه در دنیا و صنعت بیمه کشور 
اظهــار کرد: تحول دیجیتال یکی از پیشــراهای 
توسعه ارتقای رفاه اقتصادی است. تحول دیجیتال 
توانســته روابط فردی و اجتماعــی مردم روابط 
بین المللی کشــورها و فرآیندهــای اقتصادی و 
اجتماعــی جوامع کالاها و خدمــات تولیدی و را 
دچــار انتلاب کند.وی با بیــان اینکه امروز بحث 
هوشمندسازی فعالیت ها و فرآیندها دیگر نه یک 
انتخاب، بلکه یک الزام است، افزود: صنعت بیمه 
در ایران و جهان به دور از تهدیدها و فرصت های 
این پدیده یعنی فناوری های نوظهور نبوده است. 
صنعت بیمه متاثر از صنعــت دیجیتال در حال 
پوســت اندازی بوده و روند متعارف کســب وکار 
صنعت بیمه دچار چالش شــده است.رئیس کل 
بیمه مرکزی خاطرنشــان کرد: شرکت هایی که 
نتوانند اســتراتژی خود را همگام با فناوری های 
جدید رشــد دهند، از دایره رقابت خارج خواهند 
شد و این در صنعت بیمه دنیا قابل مشاهده است. 
نگاهی به روندهای تاثیرگذار صنعت بیمه از جمله 
ورود بیمه گران دیجیتال مثل گوگل و آمازون به 
عرصه بیمه گری برای فروش راحت تر بیمه نامه ها 
نشان می دهد که اگر صنعت بیمه را با رویکردهای 
سنتی قبل از ورود فناوری های جدید ادامه دهیم، 
باید با صنعت بیمه خداحافظی کنیم.استادهاشمی 
ادامه داد: در حال حاضر کانال های توزیع دیجیتال 
به صورت گسترده مورد اســتفاده قرار می گیرند. 
یکی از مهم ترین مواردی که فناوری های نوظهور 
می توانــد به صنعت بیمــه ورود پیدا کند، بحث 
فروش است که توزیع عادلانه تری برای بیمه ها به 
شــمار می رود. وی با اشاره به موضوع داده کاوری 
در صنعــت بیمه بیان کرد: در کشــور آلمان، در 

بخش بیمــه اتومبیل تا ۵۰ درصــد هزینه های 
بیمه با استفاده از ابزارهای هوش مصنوعی انجام 
شده اســت، در ترکیه اســتفاده از این ابزارها به 
پنــج میلیون دلار صرفه جویی منجر شــده و در 
آمریکا ۵۰ درصــد صرفه جویــی در هزینه های 
پرداخت هزینه بیمه صورت گرفته اســت.همراه 
m دیجیتال سازی زنجیره ارزش در بیمه هستیم

رئیس کل بیمه مرکزی با بیان اینکه ما در صنعت 
بیمه کشور همراه دیجیتال سازی زنجیره ارزش در 
بیمه هستیم، اظهار کرد: بیمه گران دیجیتال جدید 
و استارت آپ ها بخش مهمی از صنعت را به خود 
اختصاص می دهنــد و در حال تجربه بهره مندی 
وســیع تر از داده کاوی هستند. آنها پا را از عرضه 

محصولات شبیه هم و با نوآوری های محدود فراتر 
گذاشتند.   استادهاشمی خاطرنشان کرد: با شدت 
گرفتن ورود فناوری اطلاعات به صنایع مخلتف، 
صنعت بیمه کشــور هم گام هــای بزرگی در این 
عرصه برمی دارد. صنعت بیمه در ایران از ۲۰ سال 
پیش در مسیر تحول دیجیتال گام برداشته است. 
یک نقطه عطف دیگر در راســتای ورود به تحول 
دیجیتال، شروع فعالیت استارت آپ های مقایسه گر 
قیمت است. همچنین صدور مجوز فعالیت برای 
شــرکت های بیمه به صورت تمــام دیجیتال یک 
نقطه عطف دیگر اســت که تاکنــون مجوز یک 
شرکت به صورت تمام دیجیتال صادر شده است.
کروکی آنلاین تا دو هفته دیگر رونمایی می شود

وی ادامه داد: ۱۰ ســال پیش ۲۴ شــرکت بیمه 
فعال در صنعت بیمه کشور داشتیم که اکنون به 
۴۰ شرکت افرایش پیدا کرده و بیش از ۱۰۰ هزار 
نماینده بیمه داریم؛ اما با وجود این پیشرفت های 
کمی در صنعت بیمه، ساختار و نیروی نظارتی ما 
در بیمه مرکزی تغییری نداشته است. این موضوع 
به مدد توســعه فناوری اطلاعــات قابل مدیریت 
است.  در این راســتا اخیرا پروژه کروکی آنلاین 
را داریم که تا دو هفته دیگر رونمایی می شــود و 
تحول بزرگی در عرضــه خدمات بیمه اتومبیلی 
عرضه خواهد کرد.رئیس کل بیمه مرکزی با بیان 
اینکه شرکت های زیاد هوش مصنوعی وارد حوزه 
بیمه شــده و داده کاوی را  شــروع کردند، افزود: 
امیدواریم بتوانیم زنجیــره ارزش صنعت بیمه را 
شــروع کنیم. در این راستا هفته گذشته پس از 
یک سال فراز و فرود، آیین نامه بیمه اینشورتک را 
به تصویب رساندیم که نقطه عطف بزرگی خواهد 
بود. همچنین کسب مجوز محیط آزمون گیری یا 
سندباکس صنعت بیمه نیز می تواند کمک بزرگی 
کند.استفاده از فناوری های جدید در بیمه سایبری

استادهاشمی با اشاره به بیمه سایبری اظهار کرد: 
یکی دیگر از  مواردی که می توانیم از فناوری های 
جدید اســتفاده کنیم، بیمه سایبری است. تحول 
دیجیتال در ســایر حوزه ها نیز برای صنعت بیمه 
می تواند هم تهدید و هم فرصت باشــد و تحول 
دیجیتال دامنه ریسک های ســایبری را افزایش 
داده اســت.وی ادامه داد: در حال حاضر بنگاه ها 
از تولید محصولات فیزیکی بــه ارائه اطلاعات و 
خدمات شیفت کردند. این موضوع در افزییش پنج 
برابری دارایی شرکت های بورسی از ۱۴ هزار دلار 
به ۷۶ هزار دلار در ۲۰۲۲ خودرا نشان می دهد. ما 
در صنعت بیمه دارایی ها را بیمه می کنیم و حالا 
که دارایی ها دارند به حالت ناملموس در می آیند، 
باید این کار را به منصه ظهور برسانیم.رئیس کل 
بیمه مرکزی در پایان خاطرنشان کرد: در بخش 
دولتی بــا قوانین دولتی، امکان پرداخت خوب به 
افراد کاربلد، مهیا نیست و امیدواریم مجلس برای 
این موضوع چاره اندیشی کند چراکه افراد خبره در 

حال مهاجرت هستند.

نایب رئیس ســندیکای کنســرو ایران گفت: با حذف مالیات بر ارزش افزوده و تســهیل واردات تون ماهی، قیمت ها 
کاهشــی خواهد شد.به گزارش ایسنا، مسعود بختیاری در نشســت خبری همایش ماهیگیری مسئولانه با تاکید بر 
زنجیره  ارزش تون ماهیان در پاسخ به این سوال که آیا قیمت کنسرو ماهی سال آینده ارزان می شود یا خیر؟ گفت: 
با حفظ شــرایط  کنونی اگر مالیات بر ارزش افزوده این کالا حذف شــود قیمت کنسرو ماهی ۱۰ هزار تومان کاهش 
پیدا می کند.وی افزود: این کالا مشمول قیمت گذاری پیشینی نبوده ولی مشمول قیمت گذاری دستوری است. یعنی 
سازمان حمایت و وزارت جهاد متولی قیمت گذاری هستند.نائب رئیس سندیکای صنایع کنسرو ایران افزود: قیمت هر 
کیلو ماهی تون وارداتی از ماهی تون داخلی کمتر اســت.وی عنوان کرد: راهکار کاهش قیمت علاوه بر حذف مالیات 
بر ارزش افزوده تســهیل روند واردات اســت. امسال میزان صید تون ماهیان داخلی کاهش پیدا کرده و بخشی از آن 

باید با واردات تامین شود.

ســخنگوی صنعت آب با اشاره به هشــدارهای بارندگی در روزهای پیش رو، گفت: دو سامانه طی این هفته مناطق شمال و 
شمال غرب کشور را تحت تأثیر قرار خواهند داد که هرچند بارش برف خوبی به همراه دارد ولی کسری بارش های پاییزی را 
جبران نخواهد کرد.فیروز قاســم زاده در گفت وگو با ایســنا، با بیان اینکه سامانه های پیش رو در مقایسه با سامانه های بارشی 
مورد انتظار در فصل زمستان، قوی نیستند، اظهار کرد: احتمالاً به جز چند استان نظیر آذربایجان غربی و مازندران که بارش 
خوبی دریافت خواهند کرد، سهم بارشی جدی برای سایر استان های کشور مطرح نیست.وی دلیل تداوم کم بارشی ها در پاییز 
به زمستان سال جاری را تغییرات اقلیمی دانست و گفت: تغییرات اقلیمی باعث ناهنجاری جدی در سامانه های بارشی شده 
است و نتیجه آن در سال جاری برای ایران خشکسالی بوده است و ایران برای چهارمین سال پیاپی خشکسالی را تجربه می 
کند.سخنگوی صنعت آب خاطرنشان کرد: ایران به طور متوسط در هر دهه حدود ۰.۵ درجه سانتیگراد گرم تر می شود و این 
گرمایش، روی میزان بارندگی ها و طبیعتاً روی منابع آبی تجدیدپذیر در اختیار تأثیرات منفی می گذارد. این شرایط، اجرای 

دقیق برنامه های سازگاری با کم آبی و مدیریت مصرف آب را ضروری می سازد.

نایب رئیس سندیکای کنسرو ایران پیشنهاد داد

تغییر اقلیم علت کم بارشیراهکارهایی برای کاهش قیمت کنسرو ماهی

در حالی که در جلســه  معاون وزیر صمت، قطعه سازان و خودروسازان در جهت توقف 
زیان دهی دو خودروســاز بزرگ تصمیم گرفته شد که وزارت صمت شرایطی فراهم 
آورد تا ۱۲۰ هزار دســتگاه خودرو از محصولات مازادِ تعهدات سامانه یکپارچه را در 
حاشــیه بازار با نرخ پنج درصد کمتر از نرخ بازار عرضه کنند، پس از گذشــت یکماه 
از جلســه مذکور، هنوز وزارت صمت مجوزی صادر نکرده؛ ضمن اینکه شورای رقابت 
نیز به صراحت اعلام کرد که هرگونه عرضه خودرو خارج از دستورالعمل ۵۴۳ شورای 
رقابت، غیرقانونی است.به گزارش ایسنا، ۹ آبان ماه در جلسه ای میان انجمن سازندگان 
قطعات، معاون صنایع حمل ونقل وزارت صمت و خودروسازان بزرگ، صورتجلسه ای 
امضا شــده که بر اســاس بخش "ب" بند ۶ این صورتجلسه، به منظور کاهش قیمت 
خودرو در بازار آزاد، مقرر شد تا وزارت صمت زمینه قانونی لازم برای فروش محصولات 
مازادِ بر تعهدات سامانه یکپارچه نوبت دهی خودرو شرکت های ایران خودرو و سایپا در 
حاشیه بازار از طریق نمایندگی های دو شرکت را به نحوی فراهم کند که این شرکت ها 
نسبت به افزایش تولید خودروهایی که در بازار دارای تفاوت قیمت بالاتری هستند، به 
هر میزان ممکن و حداقل ۶۰ هزار دستگاه تا پایان سال جاری اقدام و این محصولات 
را در حاشیه بازار و با نرخ پنج درصد کمتر از نرخ بازار به ترتیبی به فروش برسانند که 
تا پایان ســال جاری فاصله قیمت هر یک از محصولات در بازار آزاد با قیمت مصوب 
به حداقل برسد.این تصمیم با این هدف، اتخاذ شد که نقدینگی خودروسازان تامین 
شــود تا بتوانند از این محل، مطالبات خودروسازان را پرداخت کنند؛ این درحالیست 
با گذشت بیش از یک ماه از تنظیم صورت جلسه ممکن هنوز مجوزی از سوی وزارت 
صمت برای فروش محصولات مازاد تعهد ســامانه یکپارچه در حاشــیه بازار و با نرخ 
مذکور صادر نشده و طلبی از قطعه سازان )طلب قطعه سازان از خودروسازان( پرداخت 
نشــده است.دبیر انجمن قطعه سازان: تنها پول مان را می خواهیم در این رابطه، مازیار 
بیگلو- دبیر انجمن ســازندگان قطعات و مجموعه های خودرو - در گفت وگو با ایسنا، 
اظهار کرد: جلســه مذکور پیرو این تشکیل شــد که ما مشکلات نقدینگی خود را با 
وزارت صمت، مطرح کردیم؛ اما با توجه به اینکه هیچ راهکاری برای تامین نقدینگی 
شب عید قطعه سازان همچون روال سنوات گذشته وجود نداشت، این پیشنهاد ارائه 

شد. طی سال های گذشته، به هرحال مقداری از نقدینگی از سیستم بانکی که شورای 
پول و اعتبار تصویب می کرد تامین می شد یا سال گذشته از محل ارز بورس در کالا، 
اما برای ســال جاری هیچ راهکاری وجود نداشــت.وی افزود: بنابراین در این جلسه، 
تصمیم گرفته شــد، راهکاری که یک نهاد بالادستی تلویحا با آن موافقت کرده بود، 
اجرایی شــود؛ بر این اساس که ۶۰ هزار دستگاه از محصولات هر خودروساز که مازاد 
بر تعهدات خود، تولید می کنند را در حاشــیه بازار عرضه کنند تا نقدینگی آن وارد 
شــود تا امسال را هم بگذرانیم. این موضوع صورتجلسه شد و همه هم راضی به نظر 
می رســیدند؛ اما اکنون که یک ماه و چند روز هم می گذرد، هیچ اتفاقی نیفتاده، هیچ 
اقدامی صورت نگرفته و هیچ مجوزی هم برای فروش محصولات این دو خودروســاز 
در حاشــیه بازار صادر نشده اســت.  دبیر انجمن سازندگان قطعات خاطرنشان کرد: 
وقتی  سراغ مطالبات خود را از خودروسازان می گیریم، گفته می شود که برخلاف آن 
صورتجلسه، مجوزی برای ما صادر نشده است. این درحالیست که انجمن قطعه سازان 
هیچ کجای این موضوع نبوده و نیســت؛ تنها مقرر شد که نقدینگی از طریق فروش 
خودرو در حاشیه بازار تامین شده و از محل آن مطالبات قطعه سازان از خودروسازان 
پرداخت شــود. ذی نفع این موضوع هســتیم اما ارتباطــی در اقدامات عملیاتی آن، 
نداریم.بیگلو در رابطه با آخرین وضعیت مطالبات قطعه سازان تصریح کرد: کل بدهی 
خودروسازان به قطعه ســازان از رقم ۵۰ همت بالغ شده که حدود ۱۳-۱۲ همت آن 
ســر رسید شده است.شورای رقابت: عرضه خارج از دستورالعمل ۵۴۳ شورای رقابت، 
غیرقانونی اســتاین در حالیست که شورای رقابت نیز هرگونه فروش و عرضه خودرو 
خارج از مصوبه ۵۴۳ شــورای رقابت را خلاف قانون می داند و در پی این موضوع، بر 
این مهم تاکید کرده اســت و این موضوع را صرفاً در واکنش به موارد مطروحه اخیر 
ندانست.همچنین ســپهر دادجوی توکلی- سخنگوی شورای رقابت- در گفت وگو با 
ایســنا، تصریح کرد: نسبت به هر موضوعی شورای رقابت واکنش نشان نخواهد داد و 
حقیقت موضوع این است که هرگونه عرضه خودرو خارج از مصوبه ۵۴۳ شورای رقابت 
تخلف اســت و در آن شکی نیســت.گفتنی است که موضوع از سمت وزارت صنعت، 

معدن و تجارت در حال پیگیری است.

برداشت از مخزن مشترک 
پارس جنوبی به حداکثر رسید

مدیر پروژه کاهش مشعل سوزی پالایشگاه های ۳ و ۷ پارس جنوبی گفت: در دولت جدید 
و در دوره جدید وزارت نفت بر اساس طرح هایی که توسعه پیدا کرد، برداشت از مخزن 
مشــترک پارس جنوبی به حداکثر خودش رسیده اســت.به گزارش ایسنا، محمدحسن 
ابراهیمی در بازید خبرنگاران از فازهای پارس جنوبی با بیان اینکه سیاســت های کلی 
وزارت نفت و شــرکت ملی نفت و گاز در ۲۰ سال اخیر این بود که در فضای رقابتی که 
در میدان گازی مشــترک با قطر وجود دارد، به تولید حداکثری برسیم و بتوانیم سهم 
خودمان را از این مخزن مشــترک برداشت کنیم، اظهار کرد: در سیاست گذاری جدید 
تصمیم بر این شد که طرح ها و پروژه هایی که تعریف می شود پالایشگاه هایی که تا کنون 
به بهره برداری رسیدند را بهینه سازی کنیم تا آلاینده ها در حوزه زیست محیطی کاهش 
یابد.وی با تاکید بر اینکه بر اســاس همین سیاست جدید، پروژه کاهش مشعل سوزی 
تعریف شــده  و این پروژه که نخستین کاهش مشعل سوزی در پارس جنوبی است در 
مناقصه ای که برگزار شــده بود به نیرپارس سپرده شد.مدیر پروژه کاهش مشعل سوزی 
پالایشگاه های ۳ و ۷ پارس جنوبی با تاکید بر اینکه در واحد ۱۳ پارس جنوبی توانستیم 
در حوزه توربوکمپرسورها و بازیافت گوگرد بهترین عملکرد را داشته باشیم، اظهار کرد: 
نتیجه کار در واحد ۱۳ به بقیه واحدها نیز ابلاغ شد تا این روش بازیافت گوگرد در سایر 
پروژه ها نیز اجرایی بشود.به گفته ابراهیمی پروژه کاهش مشعل سوزی شامل دو بخش 
کاهش مشعل سوزی و کاهش آلاینده است که در بخش اول قرار شد در مشعل هایی که 
از عسلویه تا کنعان وجود دارد و شعله های آنها بالاست و دود زیادی نیز تولید می کنند، 
در تجهیزاتی که نیاز به بهینه ســازی دارند، خدمات مهندسی، تامین خدمات، نصب و 
راه اندازی انجام شود تا این حجم از مشعل سوزی کاهش پیدا کند.جلوگیری از هدر رفت  
یک میلیون متر مکعب گازوی با بیان اینکه با راه اندازی این دو کمپرسور و کاری که قرار 
اســت انجام شود روزانه از هدرفت یک میلیون مترمکعب گاز جلوگیری می شود، گفت: 
اگر این طرح در ۱۴ پالایشگاه دیگر انجام شود، ۱۵ میلیون متر مکعب به تراز گازی کل 
کشور اضافه می شود.مدیر پروژه کاهش مشعل سوزی پالایشگاه های ۳ و ۷ پارس جنوبی 
با بیان اینکه بخش دوم قرارداد مربوط به واحد بازیافت گوگرد اســت، گفت: این گاز در 
مشعل پالایشگاه باعث ایجاد یک گاز فوق العاده سمی  به نام SO۲ می شود که طبیعتاً این 
گاز در محیط زیست انتشار پیدا می کند و بر تمام محیط زیست منطقه، گیاهان، جانوران 
مردم، آب، خاک و هوا تاثیر می گذارد. با توجه به اینکه بسیاری از کارکنان اینجا پروازی 
هســتند و سایر شــهرها می آیند می توانند اثرات منفی این گاز را در کل کشور منتقل 
کنند.ابراهیمی افزود: به همین دلیل به دنبال این هســتیم تا آثار مخربی که گاز سمی 
SO۲ تولید می کند را کاهش دهیم، پیش از اینکه شرکت ایرانی این پروژه را انجام بدهد، 
لایسنسور واحد اول شرکت آلمانی بود و لایسنسور واحد دیگر نیز یک شرکت سوئیسی 
بود که دیگر هیچ کدام با ما همکاری نمی کنند. به گفته وی، با راه اندازی واحد بازیافت 
گوگرد در دو پروژه ای که با شرکت نفت و گاز قرارداد بسته ایم، سالانه ۵۰۰ هزار تن گاز 
اسیدی پالایش می شود و از انتشار آنها به محیط زیست جلوگیری می شود. در تولید گاز 
همپای قطر جلو رفته ایم همچنین علی پهلوان - مدیر پروژه فاز ۱۳ و ۱۴ پارس جنوبی 
نیرپــارس با بیان اینکه فــاز ۱۳ رکورد تولید با کیفیت گوگرد را در پارس جنوبی زده و 
تنها پالایشــگاهی است که در پارس جنوبی استاندار سختگیرانه گوگرد را اجرایی کرده 
است، اظهار کرد: همچنین فاز ۱۳ از نظر زمانی رکورد استحصال گورد را زده است.وی 
با بیان اینکه تمام گوگرد فاز ۱۳ قابلیت صادرات دارد، گفت: تیم فعال در فاز ۱۳ دانش 
را در فاز ۱۴ نیز منتقل کرده اند، درحال حاضر در فاز ۱۳ این موضوع اجرایی شــده در 
فاز ۱۴ نیز درحال کار هستیم و تا اردیبهشت وارد سرویس می شود، فاز ۴، ۵، ۱۷ و ۱۸ 
نیز به نیرپارس سپرده شده است.به گفته مدیر پروژه فاز ۱۳ و ۱۴ پارس جنوبی مسائل 
محیط زیستی اکنون خط قرمز وزارت نفت نیز شده  است و این به واسطه همین عملکرد 
زیســت محیطی بوده در فاز ۱۳ پارس جنوبی رقم خورده اســت.پهلوان با بیان اینکه با 
توجه به کاهش مخزن در ایران هم پروژه ای به نام فشــار افزایی تعریف شده است و ما 
هم تلاش می کنیم که به این مقوله وارد شــویم اظهار کرد: هنوز ایران این تکنولوژی را 
نــدارد اما اعلام آمادگی کرده  ایم که برای نخســتین بار روی این موضوع به عنوان یک 
موضوع دانش بنیان کار کنیم  و اکنون نیز تیمی از مهندسان ایرانی به دنبال این هستند 
که بخش مهندســی کار را جلو ببرند.وی با با بیان اینکه درحال حاضر مشکلاتی که در 
حوزه تامین قطعات توربوکمپرسورها وجود داشت برطرف شده و اکنون با داخلی سازی 
که صورت گرفته است توانستیم اتفاقات خوبی را رقم بزنیم، گفت: در تمام فصول سال 
تولید گاز اهمیت دارد، در حوزه ناترازی گاز نیز نیازمند سرمایه گذاری هستیم ما نیز می 
توانیم شرایط نرمالی را ایجاد کنیم تا وضعیت فعلی حفظ شود.پهلوان با تاکید بر اینکه 
در بحث تولید گاز متانی که ما به خط سراسری وصل می کنیم، همپای قطر جلو رفته ایم 
البته قطر در موضوعات ال ان جی خیلی از ما جلوتر اســت و صادرات ال ان جی انجام 
می دهد اما در بحث تولید گاز و برداشت از مخزن بر اساس آخرین گزارشات شرکت ملی 
گاز ایران همپای قطر جلو رفته است.وی با بیان اینکه زمانی که قرار است داخلی سازی 
در کشور انجام شود، نیاز به یک سرمایه گذاری اولیه ای دارد که ممکن است بحث قیمت 
رقابتی در آن سال های اولیه وجود نداشته باشد اما امروز، توربوکمپرسورهایی که شرکت 
مپنا تولید کرده اســت، قیمت رقابتی دارد.داخلی سازی ۹۵ درصد توربوکمپرسورها در 
پارس جنوبی همچنین مازیار یوســفی - مدیر پروژه توربو کمپرســور نیرپارس با بیان 
ســال ۱۳۸۸ را با شرکت مهندسی و توســعه گاز ایران در خصوص داخلی سازی ۱۰۰ 
دستگاه توربوکمپرسور امضا کردیم، از مجموعه این قرارداد که حدود ۱۴ سال از شروعش 
می گذرد، توانستیم به پیشرفت ۹۵ درصد به داخلی سازی پکیج توربوکمپرسور برسیم، 
گفت: ۵۴ واحد توربوکمپرســورکامل در ایستگاه های خط سراسری راه اندازی کردیم و 

مجموعا ۷۶ توربین تحویل شرکت مهندسی توسعه گاز شده است.

رئیس کل بیمه مرکزی:

صنعت بیمه متاثر از صنعت دیجیتال، در حال پوست اندازی است
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معاون رییس جمهور گفت: یکی از راه های برطرف کردن نیاز بشــر به آب 
آشامیدنی، شــیرین کردن آب های شور است و با استفاده از پروژه چشمه 
نور دستیابی به این فرایند آسان می شود.به گزارش خبرگزاری مهر، دکتر 
داود منظور معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور در 
جلسه با محمدجواد لاریجانی مدیر پژوهشگاه دانش های بنیادی با اشاره 
به اینکه پروژه چشمه نور یکی از مهم ترین ابرطرح های ملی در حوزه دانش 
است، گفت: چشمه نور یک ابر آزمایشگاه ملی است که می تواند پیشران 
مهمی برای توسعه علمی کشور باشد.منظور افزود: طرح ملی چشمه نور 
زمینه لازم را فراهم می کند که پژوهشگران در حوزه های مختلف بتوانند 
از آن برای پیشــبرد اهداف علمی استفاده کنند و مسیر اجرای تحقیقات 
رشته های مختلف برای محققان هموار شود.معاون رئیس جمهور با اشاره 
به جایگاه پر اهمیت طرح ملی چشــمه نور تصریح کرد: با توجه به ذخایر 
عظیم آب شور در دنیا، یکی از راه های برطرف کردن نیاز روزافزون بشر به 
آب آشامیدنی، شیرین کردن آب های شــور است، با استفاده از این پروژه 
دســتیابی به این فرایند سهل و آسان می شود و می تواند چالش های مهم 
ناشــی از کم آبی در ســال های آینده را برطرف کند.رئیس سازمان برنامه 
و بودجه کشــور تأکید کرد: اجرای طرح هایی همچون پروژه چشمه نور، 
منجر به این می شود که به تدریج در اجرا و پیشبرد سایر طرح های عمرانی 
گام برداشته شود.در این جلســه محمدجواد لاریجانی رئیس پژوهشگاه 
دانش های بنیــادی به برخی از خدمات کشــوری و طرح های کلانی که 
توسط این پژوهشگاه در کشور انجام گرفته اشاره کرد و گفت: از جمله این 
خدمات و طرح ها می توان به ســاخت رصدخانه ملی، اجرای پروژه چشمه 
نور ایران، ایجاد آزمایشگاه های مرجع، همکاری با مراکز علمی دنیا، چاپ 
مقالات معتبر اعضای هیات علمی و کســب ۳۰ جایزه بین المللی، اولین 
اتصال کشور به شبکه اینترنت و تأسیس دامنه .ir اشاره کرد.لاریجانی ادامه 
داد: ســاخت و تکمیل پروژه رصدخانه ملی که از افتخارات بزرگ علمی 
است به دلیل مسائل بســیار پیچیده علمی مانند ساخت گنبد تلسکوپ 
حدود ۲۲ ســال زمان بــرد.وی تصریح کرد: پروژه چشــمه نور می تواند 
در بخش های بســیاری مانند پزشکی، تولید اشــعه ایکس، داروسازی و 
خودروسازی به توسعه علمی کشور کمک کند.رئیس پژوهشگاه دانش های 
بنیادی افزود: ساختمان اصلی شتابگر با زیربنای حدود ۴۶۵۰۰ مترمربع با 
حفظ حساسیت های ویژه نظیر کنترل ارتعاشات، کنترل نشست های کف 
و کنترل دما، مشتمل بر بخش هایی مانند تونل شتابگر، محوطه آزمایش، 
آزمایشگاه های پشتیبانی و ناحیه پشتیبانی است که می توان انتظار داشت 

در یک بازه حدود ۸ ساله نهایی شود.

معاون رییس جمهور تاکید کرد؛

کاربرد پروژه »چشمه نور« برای جبران 
کم آبی کشور در سال های آینده

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

هوش مصنوعی و کاپشن صورتی!!

سیتروئن بازهم به دنبال رقابت با لوکس های آلمانی!
سیتروئن با یک خودروی چهار درب جدید به دنبال نفوذ دوباره به کلاس خودروهای لوکس است. انتظار می رود این خودرو پیش از پایان 
سال آینده وارد بازار چین شود. خودروی موردبحث احتمالاً جانشین دومین نسل سیتروئن C۶ خواهد بود که از اواخر سال ۲۰۱۶ در این 
کشور عرضه شده است. خب چرا این خودرو فقط منحصر به بازار چین بوده و در سایر بازارهای جهانی عرضه نخواهد شد؟ زیرا چینی ها 
به سدان ها علاقه بیشتری نسبت به شاسی بلندها نشان داده اند. اتوکار می گوید این خودرو از پلتفرم CCC۲ که در پژو ۵۰۸ و دی اس ۹ 
جدید بکار رفته استفاده خواهد کرد. از نظر پیشرانه ها انتظار داریم محصول جدید سیتروئن دارای نسخه های درون سوز و پلاگین هیبریدی 
با برد الکتریکی حدود ۶۴ کیلومتر باشد. عرضه نسخه تمام الکتریکی این خودرو در زمان معرفی رد شده اما احتمال دارد در آینده تولید 
شود. البته موضوع مهم تر درباره محصول لوکس سیتروئن به سواری نرم آن با استفاده از سیستم تعلیق خاص فرانسوی ها مربوط می شود.

درخواست سویا از لورکوزن: سردار را همین زمستان می خواهیم
باشگاه سویا از باشگاه بایرلورکوزن درخواست کرده است سردار آزمون را در پنجره نقل و انتقالات زمستانی به خدمت بگیرد. به 
گزارش ایسنا، باشگاه سویا از باشگاه بایرلورکوزن شرایط جذب سردار آزمون را جویا شده است. عملکرد مهاجم ملی پوش ایرانی 
در سری آ موجب شده تا باشگاه های بزرگ اروپایی عملکرد او را زیر نظر بگیرند. فابریتزیو رومانو، خبرنگار ایتالیایی، با تایید این 
خبر نوشــت: »سویا برای جذب سردار آزمون به بایرلورکوزن پیشــنهاد داده تا در صورت امکان این بازیکن را با قطع همکاری 
فعلی اش با رم به خدمت بگیرد. سویا در حال حاضر برای به خدمت گرفتن دو مهاجم اقدام کرده که قرارداد دیوید داترو فوفانا 

در اولویت قرار دارد.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب اعتماد
آریل دورفمن را می توان نویســنده ای دانســت که 
همیشــه در نوشته های غم و اندوه دیده می شود. غم 
و اندوهی که از شــرایط سیاسی C اجتماعی جامعه 
شیلی نشأت گرفته و خود نویسنده نیز از نزدیک با آن 
آشنایی دارد. در کتاب های دورفمن رگه هایی از امید 
نیز دیده می شود اما مفاهیم دردناک و تاریک بسیار 
پررنگ تر است. کتاب اعتماد را نیز می توان از همین 
دست کتاب ها دانست. آریل دورفمن نویسنده کتاب 
اعتماد از سرشناس ترین نویسندگانی است که به نسل 
بعد از »شکوفایی« ادبیات امریکای لاتین تعلق دارند. 
از مهم ترین ویژگی های این نویسندگان فاصله گرفتن 
ایشــان از آنچه در طول ســه دهه ویژگی های عمده 
ادبیات امریکای لاتین به شــمار می رفت و ما آن ها را در آثار نویسندگان آغازگر دوران شکوفایی 
دیده ایم، یعنی نویسندگانی چون کارپانتیه، آستوریاس، مارکز، فوئنتس، کورتاسار، دونوسو و روئا 
باســتوس. آریل دورفمن در ســال ۱۹۴۲ در آرژانتین به دنیا آمد، ده سال از دوران کودکی را در 
ایالات متحد گذراند و ســپس به سانتیاگوی شیلی رفت. از این روست که امروز او را نویسنده ای 
شیلیایی می شناسیم. دورفمن از دوران دانشگاه وارد مبارزات سیاسی شد و بعد از روی کار آمدن 
ســالوادور آلنده در شمار مشاوران فرهنگی او جای گرفت. او به گونه ای معجزه آسا از کشتار یاران 
آلنده در کودتای ۱۱ سپتامبر ۱۹۷۳ جان دربرد و بعد از ماه ها زندگی مخفی در شیلی، سرانجام 
به اروپا گریخت و پس از مدتی اقامت در اروپا به ایالات متحد رفت. دورفمن در دانشگاه های اروپا 

و امریکا تدریس کرده است.

دیوید فینچر
دیویــد اندرو لئو فینچر )انگلیســی: David Andrew Leo Fincher؛ زادهٔ 
۲۸ اوت ۱۹۶۲( فیلم ســاز آمریکایی اســت. فیلم های او که عموماً در 
ژانر دلهره آور روان شــناختی ساخته شده اند جمعاً ۲٫۱ میلیارد دلار در 
سراســر جهان فروش رفته و چهل بار نامزد دریافت جوایز اســکار در 
رشــته های مختلف شده اند، از جمله ســه بار نامزدی در رشته جایزه 
اسکار بهترین کارگردانی. تاکنون فینچر شخصاً چهار بار در جوایز امی 
ساعات پربیننده، دو بار در جوایز گرمی و یک بار هم در جوایز فیلم بفتا 
و جوایز گلدن گلوب برنده جایزه شده است. ینچر از سن هشت سالگی 
به فیلم ســازی علاقه مند شد. در سال ۱۹۸۶ و زمانی که تنها ۲۴ سال 
سن داشت، شرکت پروپاگاندا فیلمز را تأسیس کرد که در زمینه تولید 
نماهنگ و سپس آثار سینمایی فعالیت می کرد. او نماهنگ های متعددی را کارگردانی کرد که از معروف ترین آن ها می توان 
به »خودت را بیان کن« )۱۹۸۹( و »وگ« )۱۹۹۰( اشــاره کرد که هردو اثر مدونا هستند. فینچر برای ساخت این دو اثر 
برنده جایزه ام تی وی برای بهترین کارگردانی موزیک ویدئو شــد. او همچنین برای ســاخت دو نماهنگ »عشق قدرتمند 
است« اثر رولینگ استونز در سال ۱۹۹۴ و »کت شلوار و کراوات« اثر جاستین تیمبرلیک و جی-زی در سال ۲۰۱۳ موفق 
شــد جایزه گرمی بهترین نماهنگ را به خود اختصاص دهد. فینچر یک بار هم برای ســاخت نماهنگ »آه پدر« از مدونا 
برای این جایزه نامزد شــده بود. ینچر کارگردانی در ســینما را با ساخت فیلم بیگانه ۳ )۱۹۹۲( آغاز کرد. او برای ساخت 
آثاری همچون هفت )۱۹۹۵(، بازی )۱۹۹۷(، باشــگاه مشت زنی )۱۹۹۹(، اتاق وحشت )۲۰۰۲( و زودیاک )۲۰۰۷( مورد 
توجه منتقدان و تماشاگران قرار گرفت. فینچر برای کارگردانی فیلم مورد عجیب بنجامین باتن )۲۰۰۸( برای نخستین بار 
نامزد جایزه اسکار کارگردانی شد و این افتخار را دو بار دیگر و برای فیلم های شبکهٔ اجتماعی )۲۰۱۰( و منک )۲۰۲۰( نیز 
تکرار کرد. دختری با خالکوبی اژدها )۲۰۱۱( و دختر گم شده )۲۰۱۴( از دیگر آثار او هستند. فینچر در زمینه ساخت آثار 
تلویزیونی نیز فعالیت قابل توجهی دارد. او تا به حال برای شرکت نتفلیکس چندین سریال تهیه و کارگردانی کرده است؛ 
از جمله مجموعه های اینترنتی خانهٔ پوشــالی )۲۰۱۸–۲۰۱۳( و شکارچی ذهن )۲۰۱۹–۲۰۱۷( که هردو مورد تحسین 
منتقدان قرار گرفتند. فینچر برای کارگردانی نخستین اپیزود از سریال خانهٔ پوشالی برنده جایزه امی بهترین کارگردانی 
شد. او همچنین در کنار تیم میلر یکی از تهیه کنندگان و سازندگان مجموعهٔ پویانمایی عشق، مرگ و ربات ها است که از 

سال ۲۰۱۹ در حال پخش است. فینچر همچنین مجموعه مستند تماشا )۲۰۲۱( را نیز برای نتفلیکس تهیه کرده است.

فرهنگ

دومین نشــان خواجوی کرمانی توسط بنیاد ایران شناسی 
دوشنبه ۱۸ دی به حسین محجوبی اهدا می شود.به گزارش 
خبرگزاری مهر، بنیاد ایران شناســی با همکاری مؤسســه 
فرهنگی هنری آینه داران دوران، مراسم اهدای دومین نشان 
خواجوی کرمانی را برگزار و این نشان را به حسین محجوبی 
اهدا می کند. این رویداد، در بنیاد ایران شناسی و به مناسبت 
روز تولد خواجوی کرمانی برگزار می شود.نشــان خواجوی 
کرمانــی که در آیین اعطای جایزه آینه دار دوران در ســال 
۱۴۰۰ رونمایی شــد، برای پاسداشت تلاش های چهره های 
فرهنگی و هنری کشــور اعطا می شود. در نخستین دوره از 
این رویداد از تلاش های محمدرضا شــفیعی کدکنی تقدیر 
شد.در این دوره، ضمن زنده نگه داشتن یاد و خاطره خواجوی 
کرمانی، نشان خواجوی کرمانی برای تقدیر از تلاش های حسین محجوبی به وی اعطا می شود. رونمایی از 
تابلوی نقاشی جدید این نقاش و نمایش ۲۰ اثر نقاشی خط از هنرمندان کشور، از جمله برنامه های این رویداد 
است.حســین محجوبی نقاش، معمار و پارک ســاز صاحب نام معاصر ایران و از چهره های بین المللی هنر 
نقاشی است. از جمله کارهای ماندگار او در زمینه رشته معماری نیز، طراحی و ساخت پارک ساعی تهران در 
سال ۱۳۴۲ و نظارت بر اجرای ساخت پارک های ملت و نیاوران لاله و جمشیدیه و شفق و خزانه و همچنین 
اولین پارک های کویری ایران در ســال های بعد است. وی با بیش از ۹۰ نمایشگاه اختصاصی و شرکت در 
نمایشــگاه های گروهی در ایران و سایر کشورها به نقاش بهشت مشهور است.مراسم نکوداشت محجوبی با 
حضور محمدحســین رجبی دوانی رییس بنیاد ایران شناسی، محمدمهدی فداکار استاندار کرمان، مهدی 
افضلی نماینده وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی، سیده راضیه یاسینی معاون پژوهشی بنیاد ایران شناسی، 
نســرین فقیه ملک مرزبان استاد ادبیات و زبان فارسی دانشگاه الزهرا )س( و سیدعباس دعایی دبیر جایزه 

آیینه دار دوران همراه است.

دوشنبه در بنیاد ایران شناسی؛

دومین نشان خواجوی کرمانی به حسین محجوبی اهدا 
می شود
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